
 

 

Referat Skolebestyrelsesmøde d. 6/12-2023 kl. 19-21  

 

 

Tid Pkt. Hvad Hvem 

19.00 1 Godkendelse af referat og dagsorden (B) 

 

Ref.: Godkendt 

 

19.05

- 

19.35 

2 Elevrådet (O, R, B) 

 

Elevrådet fortæller om deres arbejde og årshjul for 2023-24 

 

Ref.:  

Elevrådet er mødt talstærkt op med repræsentanter fra alle 

klasserne fra 3.-6. klasse.  

Elevrådet arbejder med: 

- Fredagsdans, som elever fra 6. klasse er med til at styre 

for skolens øvrige elever. Det foregår i gymnastiksalen i 

10-pausen. Det nævnes til morgensang, at det er en fast 

ting om fredagen.  

- Der er lavet et skema, så eleverne fra 6. klasse kunne 

skrive sig på med DJ og dansere.  

- Legepatrulje-kassen er ikke stor nok, fordi der nogle 

gange er flere elever i legepatruljen. Det finder elevrådet 

en løsning på.  

- Kan legepatruljen have sneboldkamp? For indskolingen 

og mellemtrinnet – så det er opdelt og fair.  

- Elevrådet har fået lov til, at 3.-5. klasse kan få 

mikrobølgeovne i klasserne, så madrester i madpakkerne 

kan blive varmet. Først forespørges klasseforældrerådene 

(via Karina). Det har givet pote hos forældrene, som 

gerne vil bakke op om ideen. Gerne bruge ovne.  

- Børnenes Demokrati: Sidste år deltog nuværende 6. 

klasse i en demokratidag i Århus. I år er der et nyt 

projekt i støbeskeen. ”Hvordan kan folk komme mere ud i 

naturen”? Lasse, Jesper Carlo og Karen fra Biblioteket er 

tovholdere i skolens deltagelse i projektet. Elevrådet 

ønsker at hele 4. klasse, hele 6. klasse og elevrådet 

deltager i projektet. Der arbejdes på at involvere Gjern 

Natur og andre lokale interessenter i projektet.  

LB og 

elevrådet 

Deltagere: Line Meilandt Langdal Nielsen, Karin Bank Lindberg, Jacob 

Lind Hjorth, Lise Nexø, Karina Bonde Jensen, Lasse Spliid, 

Gry Elikofer, Jesper Dalkjær Hansen, Tine Sax 

Besøg:  Elevrådet (alle mand!) og Lasse 

Afbud: Jacob, Karin, Lise, Torben, Jesper 

Mødeleder (og forplejning): Tine 

Referent: Jesper 

Klassifikation af punkterne: B (beslutning); O (orientering); R (refleksion) 

 



 

 

- Cykeldage. Måske kunne der være mere end to cykeldage 

om sommeren i pauserne? Elevrådet ønsker også en 

cykeldag for hele skolen.  

- Elevrådet har en idé om at lave en væg ved skolens 

indgang, hvor man kan få alle elevernes navne på 

væggen. Når der kommer en ny 0. klasse, så skriver man 

sit navn på væggen. Så kan man se sit navn om mange 

år.  

- Det kunne være dejligt, hvis der var flere arbejdspladser 

på gangene. Kan der laves læsehuler på hjul? Som kan 

være flytbare, og køres ind i klasserne.  

 

Mange spændende ting, som er i gang! 

Der er også voksne på skolen, som kunne synes, at cykeldagene 

er en god idé.  

Måske kunne man også have mikroovne i de mindre klasser – 

hvor det er de voksne, som styrer ovnene.  

I efteråret havde elevrådet en proces, hvor der er arbejdet med 

en demokrati-proces, hvor temaerne fra skoleåret er 

kategoriseret som hhv. meget vigtige, og mindre vigtige.  

Der er møde én gang om måneden – fredage måneder. Og nogle 

gange suppleres med pause-møder.  

 

19.35

-

19.50 

3 Evaluering af klasseforældrerådenes julearrangement 

(Elevrådet deltager evt.) 

 

Ref.:  

Eleverne: Hyggeligt at man kan gå rundt på skolen med sine 

venner, uden at man lærer noget. Fx bage og lave dekorationer. 

Gå rundt og snakke. Synge julesange. En virkelig hyggelig 

tradition. Hyggeligt at klippe-klistre.  

Hyggeligt, hvis det kunne være med julemusik og dansegulv. 

Som til skolefesten.  

At være på skolen uden læring i centrum. Men hvor det bare er 

hyggeligt. Værkstedet er sjovt. Man kommer i julestemning. 

Sjovt at man kan bage/lave havregrynskugler.  

Forældrene: Dejligt arrangement, og hyggeligt at møde 

forskellige forældre. Ærgerligt at det ikke duftede af småkager.  

Der virkede til at være færre, end der plejede. Mega hyggeligt.  

Ledelsen: Det virker til, at mange børn og forældre er hver for 

sig, og der er mange børn, som leger fangeleg på gangene i 

stedet for at hygge sig med deres familier om de aktiviteter, 

som er i gang.  

 

Få steder at sidde som børn.  

 

Måske sker der et skifte fra indskoling til mellemtrin. Og måske 

er behovet på mellemtrinnet noget andet. Det kan også noget at 

flette julehjerter med nogle andre forældre, og sidde og sludre.  

 

Der kunne måske laves et mere børnevenligt rum i et af 

mellemtrinslokalerne. En julecafé, eller et samlingssted, hvor 

man bare kan sidde og hyggesnakke og tage æbleskiverne med 

hen.  

 

Tine 



 

 

Det kunne være værd at drøfte ovennævnte med forældre fra 

forældrerådene. De er lige nu inviteret ind i en tråd med formål 

at tilpasse ”drejebogen”.  

Det kunne være hensigtsmæssigt, at der var en koordinator fra 

bestyrelsen på arrangementet (som gik igen i 3-4 år). Det 

vender vi på næste skolebestyrelsesmøde, hvor vi – forhåbentlig 

– er fuldtallige.  

19.50 

– 

20.15 

4 Skolevæsnets grundfortælling 

- Vi skal se en lille video og høre om skolevæsnets nye 

vision 

 

Ref.: Udskudt til næste møde 

 

Tine 

20.15

-

20.35 

5 Diverse opfølgninger: 

- Drøftelse om reklamer på skolen efter sidste møde 

- Møde i dialogforum d. 1/11 

 

Ref.:  

 

Tine har undersøgt hos skolens juridiske afdeling, om der er 

regler for distribuering på Aula og på skolens fysiske områder. 

Det er der. Det handler dels om lovhjemmel, dels om at støtte 

de pågældende aktiviteter.  

Der er lovgivningsmæssig hjemmel til som folkeskole at udsende 

folkekirkens materiale om minikonfirmand og konfirmand. Der er 

ikke lovhjemmel til at udsende noget til fordel for en butik eller 

for erhvervsdrivende. Ift. støtte, må en kommune kun støtte 

lovlige, kommunale formål. Vi kan støtte en amatørfodboldklub 

eller et lokalt museum, men vi må ikke støtte erhvervsdrivende, 

religiøse samfund mv.  

I tvivlssituationer fremadrettet, vil Tine anvende den juridiske 

afdeling som sparringspartner.  

 

Møde i dialogforum 1. november: 

Tine refererer fra mødet, at der var god stemning ift. den nye 

samarbejdsmodel med små og store møder i dialogforum. Det 

virker til, at skolebestyrelsesformændene på tværs af skolerne 

rykker sammen, og bruger de to fora som rum til at præge det 

politiske niveau. Indimellem stort og lille dialogforum mødes 

formændene i teamsmøder og kommunikerer på messenger.  

 

Indholdet på dialogforum handlede om ”samarbejdet om vores 

folkeskole” og ”vi vil styrke fagligheden og sætte folkeskolens 

formål i centrum”. To af boblerne fra den politiske ambition.   

Her er link til materialer fra dialogforum – både forberedelse, 

referater fra gruppedrøftelser samt noter fra politikernes 

tilbagemeldinger i plenum kan ses på linket her: 

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Moeder/202

3 

Der er møde i lille dialogforum igen d. 8. januar, hvor 

ovennævnte materiale bringes i spil.  

 

Tine og 

Karin 

20.35

-

20.50 

6 Nyt fra skole og SFO (O) 

 

Ref.:  

Gry, 

Torben, 

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Moeder/2023
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Moeder/2023


 

 

Laila er startet i fredags på skolen, og kommer tydeligvis med 

erfaring, som vi kan få glæde af.  

Mange klasser arbejder med børnenes u-landskalender om Sierra 

Leone. Det er de optagede af.  

Besøg af Peter Nymann Eriksen på fællespædagogisk møde med 

oplæg om biodiversitet som begreb og emne. Vi skal måske være 

artsambassadør for ”okkergul pletvinge”, som lever på vejbred 

(som vi har i vores forhave).  

Tine, Gry og Karen har været på UBU-konference i Kbh 

(uddannelse for bæredygtig udvikling) – Tine lavede workshop.  

Jesper, 

Tine 

20.50 

– 

21.00 

7 Evt.:  

 

Ref.:  

Fylder konflikten i Gaza på skolen? Det forfærdelige, som sker i 

Gaza fylder, men ikke på en konfliktfyldt måde. Tine har modtaget 

materiale med inspiration til dialog om krigen – og har sendt det 

til personalet.  

 

    

  Punkter til kommende møder: 

- Opfølgning på konsekvenser af reduceret 

timefordelingsplan 

- Princip for inklusion og mellemformer 

- Meddelelsesbogen – en del af skole-hjem-samarbejds-

princippet? 

 

 


